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Visszaelőzött az FCSB 
a Szuperligában
Az FCSB élvonalbeli labdarú-
gócsapata 1-0-ra legyőzte hétfő 
este a vendég Botoșani gárdáját a 
Szuperliga 21. fordulójában. A bu-
karesti „piros-kékek” ezáltal ismét 
beérték a Rapidot az alapszakasz 
összetettjében, jobb gólarányuknak 
köszönhetően pedig meg is előzték 
a giulești-i riválist a dobogó harma-
dik helyén. A forduló a lapzártánk 
után rendezett Kolozsvári CFR–
Hermannstadt mérkőzéssel feje-
ződött be, de annak eredményétől 
függetlenül az FCSB, a Rapid és a 
Craiovai Universitatea 38 ponttal, a 
tabella 3-5-ik helyeiről vonulnak a 
téli szünetre, miközben a Botoșani 
21 ponttal a 13. helyen maradt és 
csak két pont előnyben „telel” a 
Kolozsvári Universitatea (19 pont) 
és az UTA (19) előtt. A Mioveni 
9 ponttal sereghajtó. A ProSport 
különben úgy értesült, hogy a 
Craiovai Universitatea szakvezeté-
sét télen ismét Laurențiu Reghe-
campf veszi át. Ő nyáron távozott, 
jelenleg a Neft csi Baku edzője, de 
a központi sportlap szerint közös 
megegyezéssel szerződést bont, 
hogy a Szuperligában a bajnoki 
címért harcoljon a craiovaiak 
mestereként. Az Universitatea az 
idényt Bálint László irányításával 
kezdte, majd Mirel Rădoira bízták 
a keretet. Utóbbi lemondása után 
ideiglenesen Dragoș Bon készítette 
fel a játékosok.
 
Kikapott Galacon 
a címvédő Sportklub
Kikapott a Galaci CSM vendége-
ként a Csíkszeredai Sportklub a 
hazai jégkorong-bajnokság hétfői 
játéknapján. A hargitai együttes 
6-5-re maradt alul. Lapzártánk 
után újfent a moldvai együttes 
otthonában csaptak össze, de 
annak a meccsnek az eredmé-
nyétől függetlenül a címvédő 
csíkiak a galaciak mögött állnak 
a bajnokság összetettjében. A 
hazai bajnokságban ma és holnap 
Háromszéki Ágyúsok–Steaua 
párosítás szerint játszanak.
 
Elbizonytalanodtak a japánok
A Japán Olimpiai Bizottság és 
Szapporo tisztviselői elbizonyta-
lanodtak a 2030-as olimpiaren-
dezési terveikkel kapcsolatban és 
átgondolják jelentkezésüket a téli 
játékokra – számolt be az MTI. 
Hokkaido prefektúra kormányzója 
szerint a tavalyi, tokiói nyári olim-
pia vesztegetési botrányai miatt 
gyengültek a város esélyei a ren-
dezésre. A Nemzetközi Olimpiai 
Bizottság (NOB) két hete elhalasz-
totta a helyszínről szóló szavazás 
időpontját. Szapporo mellett a ka-
nadai Vancouvernek sem áll biztos 
lábakon a pályázata, mivel Brit 
Kolumbia tartomány kormányzó-
sága októberben kijelentette: nem 
fi nanszírozza az olimpiarendezést. 
A két ország esetleges visszalé-
pésével mindössze egy pályázó 
maradna a 2030-as és 2034-es téli 
ötkarikás játékok megrendezésére, 
de az egyesült államokbeli Salt 
Lake City is inkább 12 év múlva 
rendezne olimpiát. A soron kö-
vetkező téli olimpia Milánóban és 
Cortina d’Ampezzóban lesz 2026. 
február 6. és 22. között.

Életre szóló élménynek, 
kiváló tanulási lehetőségnek 
tekinti katari szereplését az 
erdélyi Kovács István fut-
ballbíró, aki közölte: még 
a felét sem kereste meg a 
világbajnokságon a sajtóban 
emlegetett összegnek. A 
játékvezető tudomásul vette 
a FIFA döntését, hogy nem 
vezethetett mérkőzést.
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„Ó
riási megtiszteltetés 
volt, hogy ott lehet-
tem, munkatársa-

immal együtt rengeteg tapasz-
talatot szereztem, amelyeket 
egytől egyig felhasználhatunk 
majd” – mondta Kovács István 
a Román Labdarúgó-szövetség 
(FRF) online tévécsatornájának 
adott interjúban, miután vissza-
tért a katari világbajnokságról. 
A jelenleg legjobban jegyzett 
romániai játékvezető nyolc mér-
kőzésen kapott szerepet tartalék 
(vagyis negyedik) játékvezető-
ként, többek között a spanyol–
német csoportmérkőzésen és a 
portugál– svájci nyolcaddöntő-
ben. A nagykárolyi származású 
szakember csodálatosnak ne-
vezte a vébén átélteket, rengeteg 
pozitív élménnyel gazdagodott.

A 38 éves futballbíró közöl-
te, a nyolc mérkőzésen tartalék 
játékvezetőként érzése szerint 
több tapasztalatot szerzett, mint 
ha egyetlen összecsapáson fújta 
volna a sípot központi bíróként. 
Hozzátette, a Nemzetközi Lab-
darúgó-szövetség (FIFA) játék-
vezetői bizottságának a döntése 

JÓT SZÓRAKOZOTT A KATARI HONORÁRIUMÁRÓL SZÓLÓ SAJTÓHÍREKEN AZ ERDÉLYI MAGYAR SÍPMESTER

Kovács: örök élmény marad a vb

Kovács István sok tapasztalatot gyűjtött a katari vébén

 » A szakember 
elárulta, nagyon 
jót szórakozott a 
katari fi zetéséről 
szóló sajtóhíre-
ken. „Ennek az 
összegnek még 
a fele sem futott 
be a számlám-
ra” – szögezte le 
Kovács.

volt, hogy nem vezetett mérkőzést 
a katari tornán, amit munkatársa-
ival – Vasile Marinescu és Ovidiu 
Artene – együtt elfogadott. Ezzel 
a román sportsajtóban közölt cik-
kekre reagált, amelyek szerint Ko-
vács nagyon lelkiismeretesen állt 
hozzá a Katarban a játékvezetők 
számára megszabott feladatok-
hoz, és „túlságosan” komolyan 
vette a fizikai felkészülést, e té-
ren jobban teljesített kollégáinál, 
akikben szakmai féltékenység 
alakulhatott ki.

A szakszövetség honlapjának 
adott interjúban reagáltatták az 

erdélyi magyar játékvezetőt azok-
ra a sajtóhírekre is, miszerint ala-
posan megtömte a pénztárcáját 
a labdarúgó-világbajnokságon 
begyűjtött honoráriumoknak kö-
szönhetően. A romániai sajtó – 
beleértve az erdélyi magyar média 
egy részét is – az elmúlt hetekben 
azt állította, hogy Kovács 70 ezer 
eurót keresett a vébé-részvételért, 
továbbá 2500 eurót minden egyes 
mérkőzésért. Így a játékvezetőnek 
a szenzációhajhász cikkek szerint 
90 ezer euró ütötte a markát.

A szakember elárulta, nagyon 
jót szórakozott a katari fizetéséről 
szóló sajtóhíreken. „Ennek az ösz-
szegnek még a fele sem futott be a 
számlámra. A sajtóban emlegetett 
összeget még az a bíró sem kapja 
meg, aki a döntőt vezette” – szö-
gezte le Kovács István. Aki mind-
azonáltal hozzátette, véleménye 
szerint amikor a legjobbak közé 
kerül egy sípmester, akkor megér-
demli, hogy tisztességesen hono-
rálják a munkájáért.

Kovács István elárulta még, 
maga is örült annak, hogy a ka-
tari vébén bemutatkozott – és 
jól is teljesített – az első női já-
tékvezető a tornák történetében. 
Az erdélyi szakember úgy nyilat-
kozott, csak szuperlatívuszokban 
tud beszélni a közel-keleti or-
szágban rendezett vb-n tapasztalt 
szervezésről, a körülményekről, 
a torna hangulatáról. „Nagyon 
jól sikerült vébé volt, örökre szó-
ló élményeket szereztünk. Sokat 
kell még tanulnom, ugyanakkor 
nagyon jó tapasztalatszerzés volt 
annak érdekében, hogy tökélete-
sítsem a tudásomat a 2024-es Eu-
rópa-bajnokságra és a következő, 
2026-os világbajnokságra” – fej-
tette ki Kovács István a FRF-nek 
adott interjúban.
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E ltekint a követelések érvényesíté-
sétől a Magyar Országos Korcso-

lyázó Szövetség (MOKSZ) az olimpiai 
bajnok rövidpályás gyorskorcsolyá-
zó testvérpár, Liu Shaolin Sándor és 
Liu Shaoang országváltási ügyében. 
Az olimpikon testvérpárnak ennek 
nyomán nem kell tetemes „lelépési 
díjat” fi zetnie.

Elérkezett a búcsú ideje című köz-
leményében az MOKSZ tudatta, hogy 
az elnökség tegnap úgy döntött: hoz-
zájárul a két sportoló országváltási 
kérelméhez, és saját hatáskörében 
eljárva a korábbi elnökségi határo-
zatban hivatkozott követelések érvé-
nyesítésétől eltekint. A MOKSZ a Liu 
testvérekkel fennálló jogviszonyát 
ezzel lezártnak tekinti – számolt be 
az MTI a sportszervezet közleménye 
alapján. A szakszövetség közölte, 
sajnálattal veszi tudomásul a Liu 
fi vérek országváltási szándékát, és 
fájó szívvel búcsúzik, ugyanakkor 
köszönetet mond a közösen elért, fe-
lejthetetlen sikerekért Magyarország 

első téli olimpiai bajnokainak, akik 
kitörölhetetlenül beírták magukat 
Magyarország sporttörténelmébe.

A Liu fi vérek, mint ismeretes, októ-
ber 30-án jelezték, hogy nem kívánják 
aláírni új, 2022 és 2026 közötti idő-
szakra vonatkozó sportolói szerződé-
süket, és kérik közös megegyezéssel 
az országváltást, egyúttal a korábbi 
szerződéses jogviszonyukból eredő 
esetleges további fi zetési vagy egyéb 
kötelezettségeik alóli mentesülést. A 
szövetség attól tette függővé a hoz-
zájárulását, hogy a versenyzők ele-
get tesznek a 2019. március 1-én kelt 
sportolói szerződésekben foglalt kö-
telezettségnek. A Liu fi vérek döntése 
mögött bizonyos információk szerint 
az áll, hogy korábbi edzőjük, Csang 
Csing Lina távozott Magyarországról, 
és hazatért Kínába.

Kósa Lajos, a szövetség elnöke 
korábbi nyilatkozatában kiemelte, 
hogy a szövetséggel kötött sportolói 
szerződés szerint egy versenyző más 
ország színeiben három éven belül 
nem indulhat ISU-versenyen, csak 
abban az esetben, ha MOKSZ részére 

valaki visszafi zetni a sportolóra for-
dított utolsó hároméves időszakban 
keletkezett költségeket. Ez az elnök 
szerint jelen esetben külön-külön 
száz-százötven millió forintot jelen-
tett. „Jó volt velük dolgozni. Örök 
hálánk és köszönetünk, mert a ma-
gyar gyorskorcsolyasportot a világ 
vezető hatalmai közé emelték. (...) 
Én a szép részére emlékszem és min-
denkinek azt javaslom, így álljon 
hozzá. Szerencsét próbálnak, nagy 
kaland, nagy kihívás rengeteg bi-
zonytalansággal. Nem lehet rosszat 
kívánni nekik” – fogalmazott koráb-
ban a magyar közszolgálati televízió 
sporthíradójában a magyar sportági 
szövetség (MOKSZ) elnöke.

A két Liu testvér vezérletével a 
férfi  rövidpályás gyorskorcsolya-vál-
tó megszerezte Magyarország első 
téli olimpiai aranyát a 2018-as, ph-
jongcshangi játékokon, majd idén 
Pekingben Liu Shaoang írt történel-
met az első egyéni ötkarikás diadal-
lal (500 méter). A Liu fi vérek Kínában 
készülnek korábbi edzőjük, Csang 
Csing Lina irányításával.

Lelépési díj nélkül válthatnak országot a Liu fi vérek

 » Az MOKSZ 
elnöksége tegnap 
úgy döntött: 
hozzájárul a két 
sportoló ország-
váltási kérel-
méhez, és saját 
hatáskörében 
eljárva a korábbi 
elnökségi hatá-
rozatban hivatko-
zott követelések 
érvényesítésétől 
eltekint.


